



في الذكرى 45 ليوم الأرض الخالد

المجلس الوطني الفلسطيني يدعو لتعزيز وحدة شعبنا ومقاومته مخططات الاستيطان والتهويد الاستعمارية

2021-3-29

قال المجلس الوطني الفلسطيني إن إحياء يوم الأرض من كل عام، تأكيد على أن الأرض هي القضية الجوهرية في صراعنا مع الاحتلال، وتعبير على تمسك شعبنا بأرض آبائه وأجداده ورفضه لسياسات وإجراءات الاستعمار الاستيطاني التي تستهدف وجوده الوطني والتاريخي على أرضه. ودعا المجلس الوطني في بيان أصدره بالذكرى 45 لهذا اليوم الوطني التي تحلّ يوم غد الثلاثاء 30 آذار، شعبنا في أماكن تواجهه كافة للدفاع عن أرضه وتعزيز وحدته الوطنية ومقاومته للاحتلال والاستيطان والتهويد بكافة الأشكال.

وقال المجلس إن يوم الأرض في الذي جاء في الثلاثين من آذار عام 1976 ردا على سياسة الاستيلاء على الأرض ومحاولة تهويد الجليل الفلسطيني، جسّد أسمى معاني التضحية والفداء لأبناء شعبنا أصحاب الحق الأصيل فيها في مواجهة الاستعمار الاحلالي الصهيوني.

وأضاف المجلس أن يوم الأرض عزز الوعي الوطني الفلسطيني لجماهير شعبنا في الجليل والمثلث والنقب، ووطد أواصر الوحدة بين أبناء شعبنا الواحد في الوطن والشتات، وأسهم في صياغة الرواية الوطنية في مواجهة رواية الحركة الصهيونية المزيفة والملففة.

ودعا المجلس أبناء شعبنا في الأرض المحتلة عام 48 للتمسك بالوحدة وتفويت الفرصة على الاحتلال الذي حاول ويحاول جاهدا اختراق الصف الوطني وحرف الأنظار عن القضية والأهداف الوطنية.

وأشار المجلس في بيانه، إلى خطورة السياسات والإجراءات الاستيطانية والتهويدية التي تنفذها دولة الاحتلال في الأرض الفلسطينية، خاصة في القدس والأغوار، محذرا من مواصلة الاحتلال على الاستيطانية واستحداث وزارة للاستيطان وتقديم تسهيلات ضريبية للمستوطنين ودعم وحماية إرهابهم ضد شعبنا.

وأشار المجلس أن الهجمة الاستيطانية اليوم تشتد على حي البستان وبطن الهوى في سلوان والشيخ جراح ووادي الجوز والولجة ومطار قلنديا، لتهجير الفلسطينيين وطردهم من المدينة المقدسة وتغيير معالمها الحضارية استكمالاً لتهويدها وفرض أمر واقع احتلالي في محاولة لمنع تجسيدها عاصمة للدولة الفلسطينية.

وطالب المجلس الوطني في بيانه الاتحادات والبرلمانات العربية والإقليمية والدولية بإدانة سياسة التطهير العرقي الإسرائيلية وتعزيز دعمها للشعب الفلسطيني وحقوقه الوطنية المشروعة، والتأكيد على ملاحقة مجرمي الحرب الإسرائيليين من قبل المحاكم الدولية وتقديمهم للمحاكمة وعدم افلاتهم من العقاب.

كما طالب الأمم المتحدة ومؤسساتها بتنفيذ قراراتها الخاصة بالقضية الفلسطينية وضرورة تفعيل آليات الإلزام الدولية لتطبيق هذه القرارات وإلزام دولة الاحتلال الانصياع للشرعية الدولية بإنهاء احتلالها وتمكين شعبنا من ممارسة حقه في العودة وتقرير المصير في دولته المستقلة وعاصمتها القدس.

وختم المجلس الوطني بيانه بالتأكيد على أن شعبنا في كل مكان مستمر بالدفاع عن أرضه، موجهاً تحية إجلال وإكبار لأرواح الشهداء الأبرار، وللأسرى الأبطال الصامدين في سجون ومعتقلات الاحتلال، كما وجه التحية لأبطال المقاومة الشعبية الذين يواجهون بعزيمة لا تلين إجراءات الاحتلال الاستيطانية وإرهاب

المستوطنين.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

On the anniversary of The Land Day: PNC calls for strengthening the unity of our people and resisting settlement plans and Judaization

30 March 2021

Palestine National Council (PNC) said that the celebration of The Land Day every year is an affirmation that the land is the core issue in our struggle against the Israeli occupation, and an expression of the Palestinian people's adherence to the land of their forefathers and grandparents and their rejection of the settler colonial policies and procedures that target their national and historical presence on their land.

In a statement PNC issued for the 45th anniversary of this national day, which will fall tomorrow, Tuesday, March 30th, PNC called on the Palestinian people in all places of their presence to defend their land, strengthen their national unity, and their resistance to occupation, settlement and Judaization in all forms.

The Land Day, which came after the gift of the masses on the 30th of March 1976 in response to the policy of seizing the land and the attempt to Judaize the Palestinian Galilee, embodied the highest meanings of sacrifice and redemption for our people who have the inherent right to it in the face of Zionist colonialism, PNC said.

The Land Day strengthened the Palestinian national awareness of the masses of our people in the Galilee, the Triangle and the Negev, strengthened the bonds of unity between our people in the homeland and the diaspora, and contributed to the formulation of the national narrative in the face of the false and fabricated narrative of the Zionist movement, PNC added and called on our people in the 1948 territories to adhere to unity and to miss the opportunity for the Israeli occupation that tried and is still trying hard to penetrate the national position and divert attention from the issue and the national goals.

In its statement, PNC pointed to the seriousness of the settlement and Judaization policies and measures implemented by the occupying power in the Palestinian territories, especially in Jerusalem and the Jordan Valley, warning against continuing the occupation, creating a Settlement Ministry, providing tax facilities for settlers, and supporting and protecting their terrorism against Palestinian people.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

PNC indicated that the settlement attack today is intensifying on Al-Bustan and Batn Al-Hawa neighborhoods in Silwan, Sheikh Jarrah, Wadi Al-Joz, Walaja, and Qalandia Airport, to displace Palestinians and expel them from the Holy City and change its cultural features to continue its Judaization and impose an occupation fait accompli, in an attempt to prevent its incorporation as the capital of the Palestinian state.

PNC called on Arab, regional and international federations and parliaments to condemn the Israeli policy of ethnic cleansing, and to strengthen their support for the Palestinian people and their legitimate national rights, and to emphasize the prosecution of Israeli war criminals by international courts and bring them to trial and not with impunity.

PNC also called on the United Nations and its institutions to implement its decisions on the Palestinian issue and the necessity to activate international binding mechanisms to implement these decisions, and to oblige the occupying state to comply with international legitimacy to end the occupation and enable Palestinian people to exercise their right to return and self-determination in their independent state with Jerusalem as its capital.

PNC concluded its statement by affirming that Palestinian people everywhere continue to defend their land. PNC directs a salute of reverence and exaltation to the souls of the martyrs, and the steadfast heroic prisoners in the prisons and jails of the Israeli occupation.